
PROTOKÓŁ Nr XVI/2025 

 

z sesji Rady Gminy Radecznica, która odbyła się w dniu 11 czerwca 2025 roku 

w godzinach: 9
00

 – 11
31

 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Radecznicy 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

1. Chorzępa Łukasz                                      10. Pawelczyk Beata                

2. Gumieniak Jerzy                                       11. Poświatowski Mirosław  

3. Hadam Monika          12. Sołtys Janusz    

4. Jachymek Celina                                       13. Studziński Wiesław  

5. Kijek Zbysław            14. Sznitowska Laura     

6. Małysz Joanna                                           15. Zymon Marcin  

7. Mogielnicki Tomasz      

8. Nastaj Maciej      

9. Olech Jarosław                                                                      

 

Sołtysi Gminy Radecznica  

Nieobecni na sesji: Chorzepa Łukasz, Sznitowska Laura 

                                    

ponadto w obradach uczestniczyli: 

 

1. Edward Polak - Wójt Gminy 

2. Beata Trochimiuk – Sekretarz Gminy  

3. Bożena Kiesz – Skarbnik Gminy  

4. Wiesława Śliwińska Wyłupek – Dyrektor SP w Gorajcu 

5. Hanna Nowak – Dyrektor SP w Zaburzu 

6. Agnieszka Nowomińska – Dyrektor SP w Czarnymstoku  

7. Ewa Maj – Dyrektor SP w Radecznicy  

8. Bożena Ligaj – Dyrektor Biblioteki Gminnej Gminy Radecznica  

9. Sławomir Kalita – Dyrektor GCKSiT w Radecznicy  

10. Joanna Sobstyl –  Kierownik GOPS w Radecznicy 

 

Proponuję następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja w sprawie uwag zgłoszonych do protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał oraz działań prowadzonych w okresie 

między sesjami. 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Radecznica z 

Organizacjami Pozarządowymi za 2024 rok. 



8. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Radecznica za 2024 rok.  

            a) przedstawienie Raportu  

            b) debata nad Raportem o Stanie Gminy. 

            c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy    

Radecznica za 2024 rok. 

        9.  Rozpatrzenie sprawozdania Wójta Gminy Radecznica z wykonania budżetu gminy 

           oraz  sprawozdanie finansowe  za 2024 rok. 

            a)  Omówienie wykonania budżetu gminy za 2024 rok. 

            b) Zapoznanie się z Opinią/Uzasadnieniem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Radecznica o wykonaniu budżetu Gminy Radecznica za 2024 rok.  

            c) Zapoznanie się z Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

               w Lublinie z dnia 11 kwietnia 2025 roku w sprawie zaopiniowania sprawozdania 

               z wykonania budżetu gminy Radecznica. 

            d) dyskusja. 

            e) podjęcie uchwały  w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania  

finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Radecznica z wykonania budżetu  za 

2024 rok.   

      10. Procedura absolutoryjna 

           a) Zapoznanie się z Uchwałą NR 1/2025 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica 

            z dnia 22 maja 2025 r. w sprawie zaopiniowania wykonania budżetu Gminy 

Radecznica za 2024 rok. 

          b) Zapoznanie się z Uchwałą Nr 2/2025 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica 

            z dnia 22 maja 2025 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

za wykonanie budżetu Gminy Radecznica za 2024  rok.  

          c) Zapoznanie się z Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

            w Lublinie w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji  Rewizyjnej Rady Gminy     

            Radecznica w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy. 

         d) Dyskusja. 

         e) Podjęcie Uchwały  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi  Gminy z tytułu 

wykonania budżetu za 2024 rok. 

    11. Podjęcie Uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2025 rok. 

    12. Podjęcie Uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Radecznica. 

    13. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania. 

    14. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o złożonych interpelacjach. 

    15. Wolne wnioski i zapytania. 

    16. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1. 

Obrady sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy – Marcin Zymon, powitał  obecnych 

Pana Wójta, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik, panie i panów Radnych  i Sołtysów, 

zaproszonych gości.  

 

 



Ad.2. 

Przewodniczący Rady Gminy M. Zymon stwierdził, iż w obradach uczestniczy trzynastu 

Radnych, obrady są prawomocne. 

Zapytał czy są jakieś uwagi do porządku dzisiejszych obrad?  

Brak uwag.  

Następnie odczytał wyżej wymieniony porządek obrad. 

Odbyło się głosowanie nad przyjęciem porządku obrad z wynikiem jednomyślnym 13 głosów 

„za”.  

 

Ad.3.  

Brak uwag do protokołu z poprzedniej sesji.  

 

Ad.4.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o posiedzeniach stałych Komisji Rady Gminy 

Radecznica: 

- 22 maja 2025 roku – posiedzenie Komisji Rewizyjnej 

- 3 czerwca 2025 roku – posiedzenie Komisji Rolnictwa, Planowania i Budżetu 

- 6 czerwca 2025 roku – posiedzenie Komisji Samorządowej i Socjalno- Społecznej 

W okresie między sesyjnym odbyły się różne wydarzenia o charakterze społeczno- 

kulturalnym.  

 

Ad.5.  

Brak.  

 

Ad.6.  

Wójt Gminy Edward Polak dokonał sprawozdania z realizacji uchwał podjętych przez Radę 

Gminy na ostatniej sesji. Uchwały te zostały przekazane do właściwych organów nadzoru.  

Przeprowadzono zapytanie ofertowe na:  

- zakup i dostawę mikrokoparki na potrzeby Gminy – zapytanie to zostało unieważnione ze 

względu na zbyt dużą kwotę oferty oraz ponownie powtórzone 22 maja br. – wpłynęła jedna 

oferta jednakże pomimo tego, że wartość oferty mieściła się w kwocie przeznaczonej na to 

zadanie jednak parametry tej koparki nie spełniały wymogów. Nastąpiło ponowne 

unieważnienie. Możliwe dziś nastąpi kolejne zapytanie ofertowe.  

Pan Wójt poinformował o propozycjach jakie padły na ostatnich posiedzeniach Komisji 

Rolnictwa, Planowania i Budżetu.  

- dnia 13 maja br. – postępowanie na świadczenie usług pocztowych w obrocie krajowym i 

zagranicznym. Wpłynęła jedna oferta, którą złożyła Poczta Polska. Padły wyjaśnienia 

dlaczego takie zapytanie zostało ogłoszone.  

- 16 maja br. – postępowanie na opracowanie dokumentacji projektowo- kosztorysowej na 

zadanie modernizacja sieci wodociągowej na terenie Gminy Radecznica. Padły wyjaśnienia 

czego będzie dotyczyła i jak będzie wyglądała ta modernizacja.  



- 5 czerwca br. - postępowanie na opracowanie dokumentacji projektowo- kosztorysowej 

budowy windy przy budynku Urzędu Gminy w Radecznicy. Zadanie to wiąże się z 

spełnieniem wymagań względem osób niepełnosprawnych.  

 

- 5 czerwca br. - postępowanie na zakup i dostawę hydrantów przeciwpożarowych 

naziemnych. Wiąże się to z zaleceniami Państwowej Straży Pożarnej.  

 

11 kwietnia br. został ogłoszony przetarg nieograniczony na budowę drogi dojazdowej do 

gruntów rolnych na działce o nr ewidencyjnym 1356 w miejscowości Gorajec Zastawie. 

Koszt inwestycji zgodnie z kosztorysem wynosi ponad 540 tys. zł.  

Wpłynęło 17 ofert.  

4 maja br. – odbył się Gminny Dzień Strażaka. 

16 maja br. – został ogłoszony konkurs na stanowisko Dyrektora Publicznej Szkoły 

Podstawowej w Czarnymstoku. W wyznaczonym terminie do 2 czerwca wpłynęło dwie oferty 

i będą one rozpatrywane przez komisję konkursową dnia 17 czerwca 2025 roku.  

10 maja br. – odbył się Zlot Motocyklowy o nazwie Majowa Moto Radecznica.  

23 maja br. – odbyła się debata pod tytułem „Porozmawiajmy o bezpieczeństwie – możesz 

mieć na nie wpływ”.  

25 maja br. – odbył się Rajd Pieszy zorganizowany przez GCKSiT w Radecznicy.  

30 maja br. – odbył się Gminny Dzień Dziecka zorganizowany przez GCKSiT w Radecznicy.  

30 maja br. – ogłoszony został otwarty konkurs z realizacji zadań publicznych w 2025 roku w 

zakresie przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom społecznym. Kierowany jest do 

organizacji pożytku publicznego i stowarzyszeń. Składanie ofert do 23 czerwca 2025 roku.  

8 czerwca br. – odbyły się zawody sportowo-pożarnicze jednostek OSP z terenu naszej 

gminy.  

6 czerwca br. – odbył się koncert w ramach cyklu koncertów z klasyką przez Polskę w 

Bazylice św. Antoniego w Radecznicy.  

15 czerwca w najbliższą niedzielę odbędzie się kolejny Festiwal Antoniański.  

W dniach 19 do 22 czerwiec br.  – w świetlicy OSP w Zakłodziu odbędzie się festiwal 

Roztrąb, na którym będzie prezentowana dawna muzyka roztocza.  

 

Przewodniczący Rady M. Zymon powitał obecną na posiedzeniu Panią Kierownik GOPS w 

Radecznicy Joannę Sobstyl.  

 

Ad.7.  

Przedłożone sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Radecznica z 

Organizacjami Pozarządowymi za 2024 rok omówiła Pani Sekretarz B. Trochimiuk.  



Ad.8.  

a) Raport o stanie Gminy Radecznica za 2024 rok został przedstawiony przez Panią 

Sekretarz B. Trochimiuk.  

 

b) debata nad przedstawionym raportem 

Przewodniczący Rady M. Zymon przedstawił swoje wnioski jakie udało mu się wyciągnąć z 

analizowanego raportu.  

Radny J. Gumieniak – odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady M. Zymona.  

 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Radecznica za 

2024 rok – treść uchwały odczytana przez Przewodniczącego Rady M. Zymona.  

Dyskusja nie została podjęta. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi 

Gminy Radecznica za 2024 rok 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. „Za” głosowało 13 osób, „przeciwko” - 0, 

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta. 

 

 

Nastąpiła przerwa w obradach  

 

 
10

16 
do 10

25 

 
 

 

Ad. 9.  

Rozpatrzenie sprawozdania Wójta Gminy Radecznica z wykonania budżetu gminy oraz  

sprawozdanie finansowe  za 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy M. Zymon poprosił Panią Skarbnik B. Kiesz o omówienie 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2024 rok. Sprawozdanie to zostało szczegółowo 

omówione.  

Kolejno Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan M. Poświatowski odczytał opinię/ 

uzasadnienie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica o wykonaniu budżetu Gminy 

Radecznica za 2024 rok. 

Z przeczytanej opinii wynika, że Radni zapoznali się ze sprawozdaniem Wójta Gminy 

Radecznica z wykonania budżetu gminy za 2024 rok, oraz że Radni porównali z wynikami 

kontroli budżetu, jakich dokonali w ciągu roku i zapoznali się z informacją o stanie mienia 

komunalnego za rok 2024. 



Następnie według porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy M. Zymon poprosił 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej M. Poświatowskiego o odczytanie Uchwały Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 11 kwietnia 2025 roku w 

sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Radecznica. 

Po odczytaniu uchwały Przewodniczący Rady zaprosił Radnych do dyskusji.  

Głos zabrał Radny J. Gumieniak – odniósł się do wypowiedzi Pani Skarbnik B. Kiesz, 

oceniając całą poprzednią kadencję, pracę nad stanem finansowym rok po roku. Podsumował 

słowami, że  „na tyle zadań co zostało wykonane symboliczne zadłużenie jest swoistym 

majstersztykiem.” Chciałby aby były programy oraz możliwości pozyskiwania wszelkiego 

rodzaju dofinansowań na realizację i dalszy rozwój Gminy.  

 

Przewodniczący przeszedł do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Radecznica z wykonania 

budżetu za 2024 rok. Uchwała została odczytana i poddana pod głosowanie jawne Radnych 

z wynikiem jednomyślnym 13 głosów „za”. Uchwała została przyjęta. 

 

 

Ad. 10. 

Przewodniczący obradom M. Zymon oddał głos Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej M. 

Poświatowskiemu , który odczytał Uchwałę Nr 1/2025 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Radecznica z dnia 22 maja 2025 roku w sprawie zaopiniowania wykonania budżetu Gminy 

Radecznica za 2024 rok. 

Zdaniem Komisji Rewizyjnej wyrażonym w tejże uchwale, wynika że po rozpatrzeniu: 

- sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Radecznica za 2024 rok, 

- informacji o stanie mienia komunalnego, 

- Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w sprawie 

zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Radecznica, 

- sprawozdania finansowego. 

Pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy Radecznica za rok 2024 rok. 

Nikt z Radnych nie odniósł się do wyżej odczytanej uchwały Komisji Rewizyjnej. 

Kolejno Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał Uchwałę Nr 2/2025 Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica z dnia 22 maja 2025 roku w sprawie wniosku 

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za wykonanie budżetu Gminy Radecznica za 2024 

rok.  

Komisja Rewizyjna postanowiła wystąpić do Rady Gminy Radecznica z wnioskiem 

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Radecznica za wykonanie budżetu Gminy 

Radecznica w 2024 roku. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy M. Zymon poprosił o odczytanie uchwały Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 29 maja 2025 roku w 

sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy. 



Dyskusję otworzył Przewodniczący Rady M. Zymon. Oznajmił, że wniosek Komisji 

Rewizyjnej, opinie Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej są jak najbardziej 

zasadne. Dziękując Panu Wójtowi za zaangażowanie w zadaniach realizowanych w Gminie 

oraz dziękując Pani Sekretarz i Pani Skarbnik za dotychczasową współpracę.  

Radny J. Gumieniak –  podziękował Panu M. Szuperowi Wójtowi poprzedniej kadencji, Pani 

Skarbnik B. Kiesz, Pani Sekretarz E. Dubiel i Radnym poprzedniej kadencji. Podziękowania 

za ciągłość w realizacji zadań trafiły także do Pana Wójta E. Polaka, Pani Sekretarz B. 

Trochimiuk, Pani Skarbnik B. Kiesz oraz Radnych obecnej kadencji.  

 

Radny M. Poświatowski – oznajmił, że procedujemy absolutorium za 2024 rok, gdzie były 

dwie kadencje i to wszystko musi się zazębiać ale musimy skupić się i myśleć nad 

teraźniejszymi finansami Gminy.  

 

Kolejno według porządku obrad Przewodniczący Rady M. Zymon odczytał treść projektu 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 

2024 rok. 

Po odczytaniu odbyło się głosowanie jawne nad uchwałą z wynikiem jednomyślnym 13 

głosów „za”. Uchwała została przyjęta. 

 

Pan Wójt E. Polak w kilku zdaniach podziękował  Radzie Gminy za udzielenie wotum 

zaufania i absolutorium za wykonanie budżetu za 2024 rok. Podziękowania trafiły także do 

wszystkich pracowników Urzędu Gminy, Dyrektorów Szkół Podstawowych i jednostek 

podległych, Sołtysów poszczególnych miejscowości. Zaznaczył, że sukces ten jest owocem 

wszystkich obecnych i nie tylko, bo wszyscy pracujemy dla dobra mieszkańców naszej 

Gminy, na rzecz rozwoju naszej małej ojczyzny Gminy Radecznica.  

 

 

Ad.11.  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2025 rok – treść uchwały odczytana 

przez Przewodniczącego Rady M. Zymona.  

Dyskusja nie została podjęta. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2025 rok. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. „Za” głosowało 13 osób, „przeciwko” - 0, 

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta. 

 

Ad.12. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Radecznica - 

treść uchwały odczytana przez Przewodniczącego Rady M. Zymona.  

Dyskusja nie została podjęta. 



Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Radecznica. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. „Za” głosowało 13 osób, „przeciwko” - 0, 

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta. 

 

Ad.13. 

Brak.  

 

Ad.14.  

Brak.  

 

Ad.15.  

Radna B. Pawelczyk – zapytała kiedy w końcu będzie wymiana oświetlenia?  

Pan Wójt E. Polak – udzielił wyjaśniającej odpowiedzi.  

 

Radny W. Studziński – zapytał czy z Gminy można wystąpić z pismem ustawienia świateł 

albo lusterka na skrzyżowaniu przy drodze prowadzącej do Mokregolipia? (ul. Zamojska). 

Pan Wójt E. Polak – udzielił wyjaśniającej odpowiedzi.  

 

Radny J. Olech – zapytał czy nie można by było przy remizach gdzie jest kostka brukowa 

opryskać opryskiwaczem aby trawa nie wychodziła?   

Pan Wójt E. Polak – udzielił wyjaśniającej odpowiedzi.  

Przewodniczący Rady M. Zymon poruszył temat wykoszenia poboczy przy drogach 

powiatowych.  

Pan Wójt E. Polak – udzielił wyjaśniającej odpowiedzi. 

 

Radny J. Gumieniak razem z Sołtysem miejscowości Gruszka Zaporska R. Kapicą 

podziękował Panu Wójtowi E. Polakowi za zlecenie wykoszenia traw przy remizie OSP oraz 

poboczy przy drogach gminnych w Gruszce Zaporskiej a także Panu Staroście Powiatu 

Zamojskiego S. Grześko za wykoszenie poboczy przy drogach powiatowych.  

 

Pan Wójt poprosił aby zgłaszać potrzebę wykoszenia poboczy przy drogach gminnych na 

okres żniw.  

 

Radna B. Pawelczyk nadmieniła, że nie przy wszystkich drogach śródpolnych ułożonych z 

płyt jomb są pobocza wykoszone.  

 



Radny M. Poświatowski w imieniu Zarządu Piszczałka zaprosił wszystkich na czterodniowy 

festiwal Roztrąb w miejscowości Zakłodzie w dniach 19-22 czerwca 2025 roku.  

 

Przewodniczący Rady Gminy M. Zymon zaprosił wszystkich na zbliżający się odpust ku czci 

Świętego Antoniego w Radecznicy dnia 13 czerwca 2025 roku oraz na  Festiwal Antoniański 

dnia 15 czerwca 2025 roku.  

 

Ad.16.  

Z powodu wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady M. Zymon zamknął obrady 

XVI sesji Rady Gminy Radecznica dnia 11 czerwca 2025 roku.  

 

 

Protokołowała  

A. Janowska  

 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY 

Marcin Zymon  


